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E V I D E N T I R A N J E K O N Č A N O 

KAJ PA 
SEDAJ? 

Še dobrih štirinajst diii in tndi 
\ celjskem okraju se hodo začeli 
zhori vol ivcev, na katerih bodo 
občani dokončno določili imena 
in š lc \ i l ( ) kandi(la(o\ za poslan
ce in odbornike naših sknpščin. 
Olidobje teh štirinajstih dni bo 
nedvomno zelo živahno in po 
svoje tndi zanimivo. Računati j e 
namreč treba z dejstvom, da j e 
okrajna vol i \ na komisija eviden
tirala kar nekajkrat večje šte\ i-
lo morebitnih kandidatov, kot bo 
izpraznjetiih mest \ skupščinah. 
Za kandidate, ki naj bi zamenja
li |)et naših zveznih poslancev, so 
zabeležili 54 predlogov, za 34 iz
praznjenih mest v republiških 

'skupščinah 149 predlogov in za 
344 »s to lov« v občinskih skupšči
nah 789 tovarišic in tovarišev. 

(Nadal jevanje na 2. strani) 

ZE JE MINILO 20 LET, KO JE SLO
VENSKO ZEMLJO PRETRESLA VEST 
O STRAHOTNEM ZLOČINU FAŠISTIC-
NECA OKUPATORJA. ZVERINSKO MU
ČENI TALCI V STRANICAH (FRANKÜ-
KOLOVO) SO PADLI NA OLTAR DO. 
MOVINE NA SAMEM PRAGU OSVOBO
DITVE. IN TA DAN JE PRAZNIK üß-
CINE SLOVENSKE KONJICE. 

2Q-LETNieO STRAHOTNEGA DOGOD
KA HOO OBE.ÇENPII TALCEV) BODO 
PROSLAVILI NADVSE SVEČANO. 2E 
NA PREDVEČER PRAZNIKA BODO V 
SLOV. KONJICAH SPREJELI SVOJCE 
TALCEV V KULTURNEM DOMU. ZVE

ČER BOSTA SVOBODA IZ KONJIC TER 
MOŠKI PEVSKI ZBOR IZ ZREC IZVED
LA SLAVNOSTNO AKADEMIJO. V SPO
MIN TALCEV IN O POMENU PRAZNIKA 
BO ( iOVORIL PODPREDSEDNIK OB
ČINSKE SKUPŠČINE DRAGO PERC. NA 
DAN PRAZNIKA BO OB 9. URI SPO
MINSKA SEJA OBČINSKE SKUPŠČINE 
Т1Ж ZDRUŽENJA BORCEV NOB. OB 

URI PA BO KOMEMORATIVNA 
SVEČANOST PRI GROBOVIH V STRA
NICAM. 

PRAZNIKU KONJIŠKE OBČINE PO
SVEČAMO 4. STRAN. 

OBČINSKA KONFERENCA ZVEZE KOMUNISTOV V CELJU 

V E Č Z A U P A N J A 
SAMOIIPHAVIJAIVJI 
JAVNO DELOVANJE NAJ BI V PRIHODNJEM OBDOBJU POSTALO GIBALO 

DEJAVNOSTI ORGANIZACIJE ZVEZE KOMUNISTOV V OBČINI. 
Dosledno uveljavljanje sistema samou

pravljanja, delitve dohodka po delu, razume
vanje za probleme mladine, to so bila nekatera 
poglavitna vprašanja v referatu sekretarja 
obcinskeg komiteja ZKS Toneta Skoka na kon
ferenci, ki je bila v soboto v Celju. 

Med slabosti v cel jski občini sodi 
zlasti ne d o v o l j razvi to samouprav
ljanje. V nekaterih delovnih orga
nizacijah, kot If i, Aure i , tovarni 
volnenih o d e j itd., j e ta mehanizem 
doživel g robe deformaci je , zapopa-
(len v birokrat izmu in dušitvi demo
kratičnih razprav, k o dob iva jo čla
ni delavskih svetov za seje z g o l j 
formalna vabila, kar pomeni, da so 
odločitve vnapre j p r ip rav l jene le v 
ozkih krogih. P r av tako v večini 
delovnih organi,zacij ne de lu je jo 
zbori delovnih ljudi, za kar nosijo 
v največji meri k r i v d o komunisti, 
ki si ne pr izadevajo , da bi ti zbori 
)ostali najširša obl ika samouprav-
janja. N A 2. S T R A N I 

INTERVJU Z ING. ADOLFOM TAVČARJEM, 

PREDSEDNIKOM SKUPŠČINE OBČINE . 

KONJICE 

Ni mi žal, 
da sem 
predsednik 

^Predsednik je sorazmerno mlad občan K»J-
n-iin " po silvestrovem je praznoval dva-
Icjvi ' " '^o življenja v Konjiiah. Skoraj po-
ki)t ''^^"^ (letos peto leto) je preživel 
ohf '̂•'"̂ ^̂ ŝednik občine, ali kot mu pravijo 
( I Q I ^ " ' ' kot »naš župan«. Tistega januarskega 
Уу imeli dvojno smolo, na napovedan 
nai%^"' ^"^" čakali pet ur, pri tem je zu-
bolj ^"^'\а1о, kot da bi vsi kmetovalci naj-
Чч1п1'^ ravno ta januarski dež in pa pred-
•-kor-• bolan. Vendar je kljub temu 
ÚTug} ^'^^ razpravljal s predstavniki za-
ko ZL" '^^Ti. kaj je naše in kaj je vaše. In 
ie i „ i koočno le stisnili v pozdrav roke, J ' i fkot iz puške: 
bqtn ц"-' divari je težkih: družbenim služ-
govor^ ^^'•'"'''li občinski proračun in ra/-

novinarji. 
^ tnkrat drugače, smo ga hoteli potolažiti, 

ski "["'-'j. smo na istem, poveš eno, »tiskar-
Tako* '̂*'" P ' ' "'^P'š'-' drugo. 

biKlifn ^P'^'^ sc znašli že v pogovoru, ki je — 
svoj'i " 'Skreni — tekel spontano, kot je po 

spont.nosti znan inženir Adolf Tavčer. 
(Nadaljevanje na 4. strani) 

LETNA KONFERENCA ZB NOV MOZIRJE] 

ZAPOSTAVLJENI BORCI 
PRi E V I D E N T I R A N J U K A N D I D A T O V V M O Z I R S K I O B C I N I S O 

S P R E G L E D A L I B I V S E B O R C E 

L E T O Š N J A K O N F E R E N C A Z D R U Ž E N J A B O R C E V N O V V M O 

Z I R J U JE B I L A E N A N A J B O L J O B I S K A N I H I N T U D I N A J B O L J 

K R I T I Č N I H . B O R C I — K M E T J E S O SE P O H V A L N O I Z R A Z I L I O 

L A N S K O L E T N I H U K R E P I H G L E D E O D P I S A O Z I R O M A Z N I Ž A N J A 

D A V K O V S O C I A L N O Š I B K I M Č L A N O M . H K R A T I P A S O O B S O D I L I 

N E K A T E R E N E P R A V I L N O S T I . 

Razprava, ki je bila posvečena de
javnosti občinskega , združenja od 
zacjhije leine konference, je opozorila 
zlasti na nepravilen odnos, ki so ga 
do borcev pokazale nekatere organi
zacije in službe. Ugotovil i so, da jih 
krajevne organizacije ne vabijo na 
seje, kadar razpravljajo o važnejših 
problemih, kakršni so bili na primer 
nedavne razprave o evidentiranju 
kandidatov. Še več, pri izbiri kandi

datov niso upoštevale bivših borcev 
in sodelavcev narodnoosvobodilne 
vojne, pač pa so izbirale kandidate, ki 
so se po tej plati dokaj slabo izkazali. 
Prizadeti borci so menili, da takšno 
evidentiranje ni na mestu, ker žali 
čustva članov ZB, ki so številne svoj
ce izgubili v bojih z okupatorjem, v 
zloglasnih taboriščih ali kot talec. Se 
je ča%, da področna organizacija SZDL 
popravi storjeno napako ter neustrez

ne kandidate izloči, namesto njih pa 
predlaga mlajše ljudi, tudi iz vrst čla
nov ZB N O V . 

Na letni konferenci so .ostro kriti
zirali delo področnega okrajnega ur
banističnega inšpektorja, ki pogosto 
zavrača lokacije prav interesentom 
gradnje — borcem. Navedli so primer, 
ko borec prosi za lokacijo že dve 
leti — brezuspešno, čeprav sodi pred
videno zemljišče v zazidalni okoliš, 
inšpektor, ki zavrača rešitev prošnje, 
zavrača tudi delo mozirskih urbani
stov, čeprav za ta nima ustreznih 
strokovnih kvalifikacij. Konferenca je 
sprejela sklep, da predlaga občinski 
skupščini, naj okrajnega inšpektorja' 
zaradi pogostih pritožb čimprej raz
reši te funkcije za mozirsko področje. 

Prav tako so obsodili delo področ
nega referenta za delo in delovna raz
merja in tudi zahtevali, da bi na to 
mesto imenovali drugo osebo, ki bo 
imela pozitiivnejše odnose do članov 
organizacij Zveze borcev. 

Na koncu so na konferenci sklenili, 
da se bodo aktivno vključili v pred
volilno dejavnost ter predlagali iz 
svojih vrst kandidate, ki bodo znali 
pridobitve naše revolucije zcialo-pati 
pred sikupščino. 
Sekretar občinskega združenja Z B 

Franc Pogelšek 

P R E D L O G , K I N I P R O D R L 

mim DEIO MIADINE 
A L I JE N O Č N O D E L O N E D O R A S L E M L A D I N E N A MESTU? 
V T E K S T I L N I T O V A R N I P R E B O L D SO M E N I L E D A Ž A L S K I 
O B Č I N S K I E O R U M I S O B I L I N A S P R O T N E G A M N E N J A . K D O 
I M A P R A V , P R A V Z A P R A V N I V P R A Š A N J E . S T R A N 6 

TEMA ZA RAZPRAVO 

Gledališki repertoar 
v Z A D N J I H S E Z O N A H ( K A K O R Ž E P R E J ) SE V R A Z L I Č N I H 

O K V I R I H P O R A J A V P R A Š A N J E , A L I JE C E L J S K I G L E D A L I Š K I R E ^ 

P E R T O A R P O S V O J I I D E J N I P L A T I S P R E J E M L J I V Z A Š I R O K O O B 

Č I N S T V O ? D A B I D O B I L I O D G O V O R N A T O V P R A Š A N J E , S M O 

SE O D L O Č I L I Z A J A V N O R A Z P R A V O . S T R A N 5 

Novi predsednik 
Slavko Verdel 

izdajateljski svet Г 'Г jo na tretji 
seji rijzrešil predsedniške dolžnosti 
Ivana Seničarja. ki j e to želel . Za
radi preobremenjenosti z drugimi 
(Irtižheiiimi dolžnostmi. Na njegov 
predlog so za predsednili^i soglasno 
izvoli l i Slavka Ver(l(4a. 

Izdajateljski svet j e sprejel fi
nančni plan za 19ÒT in osvoji l med-
oi)činski ključ za sofinansiranje na 
osnovi narodnega dohodka in istevila 
p rchi valstva. 

Otok - podoben 
otoku 

Celjski Otok j e naselje, kjer 
prebiva okrog 6.000 prebival
cev, ki se pogosto znajdejo v 
vlogi Robinzonov. Nezakl ju
čen stanovanjski okoliš j e 
nani reč brez potrebnih komu
nalnih objektov, ki naj bi za
dovol jeval i vsakdanje potrebe 

stanovalcev. Stran 11 

KJE SO V Z R O K I Z A V E L I K O 

Š T E V I L O P R O M E T N I H 

N E S R E Č 

ALI RES 
SAMO VOZNIKI? 
• ( ostni promet j e lani v ce l j 
skem okraju presegel vsa pred-
\ idevaYija. # Kakšne so v resnici 
naše ceste? 9 V celjskem okraju 
eno motorno \oz i l o na 27 prebi-
N u l c e v . # Lani j e bilo 1825 ne
sreč, od tega 8 % težjih, v katerih 
j e izgubilo ž i \ l j e n j e 61 ljudi. # 
V nasoljenih krajih približno 75 
odstotkov vseh nesreč. # Social
no zavarovanje v Celju j e lani 
obravnavalo 9349 poškodb, ki so 
i i i i s ta le s prevoznimi sredstvi na 
javnih cestah in v gospodarskih 
orgauizaci jah. 10. S T R A N 

VREME 
1'ribli/iio od 4. do 7. ii^sod 10. do 14. 

februarja padavine, ki bodo pre.ile v 
sneg. Med 7. in 10. februarjem ter sredt 
meseca razjasnitve in hladneje. 



O B I S K v K O N J I C A H O B I S K V K O N J I C A H O B I S K V K O N J I C A H • O B I S K V K O N J I C A H • O B I S K V K O N J I C A ! 

Podoba konjiške občine se naglo spreminja. Nekoč izrazito kme
tijska občina, ki je še pred tremi leti imela nad polovico kmečkega 
prebivalstva, ima danes že dve tretjini nekmečkega prebivalstva. K 
temu je pripomogel nagel vzpon industrije, ki je v zadnjih štirih letih 
skokovito povečala celotni dohodek za 15,7 odstotkov letno. Močna, a 
vendar ne pretirana investicijska politika zadnjih treh let (3,5 milijar
de dinarjev) pa je omogočila znaten porast izvoza, saj sodi konjiška 
občina z 2,83 milijoni dolarjev izvoza v lanskem letu med tretjo naj
močnejšo občino v celjskem okraju. 

Stanovanjska izgradnja se uveljavlja šele zadnja leta in tako so v 
obdobju 1962-1963 zgradili 270 stanovanj, v izgradnji pa jih imajo 146. 
Pereč je položaj šolstva, saj pripada 3.230 učencem le 3.900 kvadratnih 
metrov v 63 učilnicah. 
INTERVJU Z ING. ADOLFOM TAVČARJEM, PREDSEDNIKOM SKUPŠČINE OBČINE 

SLOVENSKE KONJICE 

NI MI ŽAL, DA SEM PREDSEDNIK 
Nadal jevanje s 1. strani) 

— Pa vseeno, tovariš predsed-
ik, pove j t e ali ste se kda j inaščc-
ali kakšnemu neobjekt ivnemu 
ritiku? 

Ф Maščevanje ni v skladu z mo-
im značajem. Sicer pu moram ma-
3 premisli t i . Mogoče , če smatra-
e za maščevanje to, da sem mu 

razgovoru j a v n o dokazal na-
protno. D o danes se mi še ni b i lo 
reba zateči po funkcijo. 

— A l i j e morda kakšen sode-
avec, s kater im ne bi že le l i več 
odelovat i? 

Ф V sistem hitrega družbenega 
istema, kot j e naš. se prav goto-
o po j av l j a j o posamezniki, ki ob-
ćivnavajo družbeni r azvo j p reveč 
coret ično — realne možnosti pa 
o drugačne. Pogosto l judje z ne-
:o ihto postavliajo nekatere stvari, 
Ú j ih dane okoliščine in pogo j i 
le zmore jo , iz izkušnje vem, da po 
^aseh večina kmetov realneje oce-
i juje, ka j današnja družba zmore, 
cot pa določene skupine ljudi, ki 
nenijo, da so družbeno vzgo jene 
n nočejo razumeti trenutne ma-
:crialn(; možnosti. 

— D a bi vam bi lo dano, ka j bi 
l a jp re j ukreni l i v naši ekonomski 
3 o l i t i k i ? 

Ф G lede na sproščanje nekate
rih ekonomskih p r i j emov bi šel 
Jo konca — uve l j av i l bi p rav i lo 
aonudbe in povpraševanja, razen 
seveda pr i kl jučnih objekt ih . Tako 
smo pa na pol poti. kot na ] ) r imer : 
skočiš v vodo in ti j e prepuščena 
izbira, utoni ali i z p l a v a j . . . ^ .' 

— A l i ste prisostvovali kda j se-
startku, na katerega bi danes že
leli pozabiti? K d a j in kje? 

Ф T o se j e in se dogaja. N e tr
dim, (1д mi j e bi lo žal, da sem bil 
tam, ne, nasprotno. T o so predvsem 
problemi kmetov borcev. K r a j e v n e 
organizaci je Zveze borcev so so
odgovorne , da se ti problemi zač
no' h i t re je reševati šele danes. T o 
da kl jub temu bi rad vzpodbudi l 
občane, da o teh problemih še glas
neje govor i jo . Še vedno j e bo l je 
pozno, kot pa nikoli . 

— K d a j ste p re je l i zadnje pis
mo občana in ka j j e svetoval ali 
prosil? 

Ф Moram pomisliti , kda j sem 
pre je l zadnje pismo. Zdi se mi. da 
j e bila prošnja za znižanje davka. 
Veste , ta pisma so subjektivnega 
značaja, po ustanovitvi posebne 
komisi je , ki rešuje individualne 
pr imere na terenu, j e teh pisem 
vse manj. 

— Ste podpisali karkol i , česar se 
neradi spominjate? 

Ф l'ri mojem delu se morda tu
di t o zgodi . Namest imo na ])r imer 
novega upravnika ali. direktorja, 
p a praksa i)okaže. da smo udari
li mimo . Neko l iko T u i zmanjšuje 
t a občutek k r ivde dejs tvo, da se 
t o dogaja tudi drugod. Kadrovska 
])oli t ika j e loterija, k l jub temn. da 
ne bi smela biti. A l i | ) a odlok o 
trošarini za v i n o . . S kakšnim ve
seljem bi pod|)isal odlok o ukinitvi 
taks za hibridne trte in kmečke 
vozove . T o j e praktično dodaten 
davek kmetu. A l i smo v teh letih 
uničili s tem odlokom te trte? N i 
smo, ravno nasprotno . . . " 

— Vam j e bilo kdaj žal, da ste 
predsednik? 

Ф N iko l i , saj sem vede l kaj me 
čaka. Sicer pa, ali pomeni, da si 
dober župan, če te imajo vsi rudi? 
Cus j e / la to . in to imu svojo vred
nost. 

— K a j imajo v šentjurski obči
ni, kar v konjiški nimate? 

Ф Tisto, kar imajo oni več, mi 
tako J i e rabimo. Ceste pa so tako 
v obeh občinah ( M i a k o — s l a b e . . . 

— Kakšna odl ikovanja , diplome, 
nagrade, priznanja ali kazni ste 
preje l i? 

Ф V petem razredu osnovne šo
le sem dobil nagrado, ker sem z 
odl iko končal razred; diplomo in
ženirja agronomije in pa 1951 le 
ta na matičnem uradu priznanje, 
da sem samovoljno sprejel zakon
ski ja rem. 

— Se bavi te s športom? Ne? K a 
ko potem usklajujete proračunske 
dajatve za to panogo? 

Ф Zdrav šport imam rad, k l jub 
temu, da mi zdrav je ne dovol ju je , 
da bi se z njim akt ivneje bävi l . 
Sem pristaš vsega, kar krepi f izič
no in duševno kulturo, zato mi ni 
žal sredstev. Ugotav l j am pa, da j ih 
j e premalo. 

— S kakšnimi občutki ste podpi
sali pogodbo o soustanoviteljstvu 
Cel j skega tednika? 

Ф Je še nisem podpisal, ker še 
ni končano delo — okrog občin
skega proračuna. 

— Ob koncu nam .zaupajte še, 
za koga vršite to poslanstvo in či
gava kri t ika vas na jbol j priza
dene? 

Ф Drž im se dejstva, da gradimo 
naš socializem, ne zaradi statisti
ke, samohvale, temveč za našega 
človeka, da bi mu bi lo res dobro. 
V tem ni cinizma, temveč resnica. 
Glede na to, da sem dož ive l na 
svetu tol iko svinjar i j , pre l i te kr
vi , ne da bi posebej naglaševal 
tista štiri leta koncentracijskih ta
borišč — v ver i , da j e vse to po
trebno za boljšo bodočnost — bi 
bil zame največ j i šok, če tega ne 
bi bi lo. J. Sever 

T e ž a v e z z d r a v n i k i 

RAZGOVOR S POMOČNIKOM 
DIRLKTORJA ZDRAVSTVENEGA DOM \ 

O zdravstveni zaščiti v konjiški 
občini pogosto govor i jo , negodu
j e j o in kr i t iz i ra jo . Vprašanja o-
krog zdravstvenega doma. odhodi 
mladih zdravnikov po preteku do
ločene dobe na specializacije so 
na dnevnem redu političnih orga
nizacij , občinske skupščine, na 
dnevnem redu vseh. ki po veČ ur 
izgubijo ob čakanju, da p r ide jo 
na vrsto pri zdravniških p reg le 
dih. \ že l j i , da bi osvetli l i ta prob
lem, smo zaprosili direktorja k o 
njiškega zdravstvenega doma. da 
bi nam povedal kaj več o tem. Žal 
ni imel časa. spregovori la pa j e 
F A N I ŠUC. namestnik direktorja . 

— O razmerah v zdravstvenem 
domu. težko govor im, j e rekla. 
De j s tvo pa j e . da ; idravniki t ež i jo 
po specializaciji . Dva"'sta se že 
odločila, sedaj bo šel še tretji . 

— Kuj mislite, kako rešiti ta 
kričeč prol)lem in kaj j e bi lo do 
sedaj storjenega'r* 

— Stremimo za tem. da bi dobi
li zdravnike, ki bi ostali na tem 
področju. Štipendiramo več štu
dentov médecine, v februarju pri
deta <lva zdravnika. 

— Današnje razmere so nemo
goče;, če upoštevamo izgubo delov
nega časa med čakanjem in vse 
ostalo. Glede na to. da j e po jav 
specializacije pogost, morajo biti 
nekje vzroki , kaj menite o tem? 

O tem vam ne bi mogla od
govori t i , ker ne vem. Zdravniki se 
do sedaj niso pri toževal i . Čez čas 
so zaprosili za spe( ializucijo. vrni l 
se ni nobeden. 

De j s tvo pa j e . da so že pred za
četkom ordiniranja zdravnikov v 
zdravstvenem domu cele vrste ča
kajočih, ki so prišli iskat zaščite. 
Tu ne omenjamo niti izgube časa, 
ki ga zapravi jo med čakanjem za
posleni, kaj šele zaščito bolnikov, 
na terenu kot j e konjiški, ki zdru
žuje več večj ih naselij in indu
strijskih centrov. 

O T R O Š K O 

V A R S T V O 

V P R O D A J A L N I 
Pred leti so v Konjicah usta

novili otroški vrtec v nekda
njih grajskih prostorih. Zara
di nefunkcionalnih prostorov 
ne morejo sprejeti večjega šte
vila otrok. Kljub temu, da v 
zadnjih letih v Konjicah mno
go gradijo'- za novo naselje 
Skala, individualne gradnje 
in podobno, projektanti niso 
nikjer predvideli prostore za 
otroško varstvo. Če za ilustra
cijo navedemo, da je v občini 
zaposlenih preko 1.500 žena, 
nam postane jasno, kako pe
reč problem je v konjiški ob
čini otroško varstvo. Obiskali 
smo eno izmed mater, ki so 
zaposlene. 

Tovarišica MARIJA POLI-
CAR je uslužbenka in mati 
enega otroka, ki je že nekoli
ko starejši. Večina ostalih ma
ter mora otroke vsako jutro 
peljati do prodajalne kruha, 
kjer se otroci zbirajo do pol 
sedme ure, ko jih snažilka, ki 
pride po kruh, odpelje v vrtec. 

— Za tako stanje smo krivi v 
veliki meri občani sami. Vpra
šanja otroškega varstva ni
smo postavljali na dnevne re
de raznih zborov in sestankov, 
temveč prepuščali to skrb ob
činskim organom. 

— Moj otrok je že starejši, 
v težavne j šem položaju pa so 
matere, ki so zaposlene v de
lovnih organizacijah, ki začno 
Z delom že ob šestih zjutraj. 
Verjetno si predstavljate otro
ka, ki ga je treba zbuditi oh 
petih zjutraj iz sna in ga nato 
nesti do pekarniške prodajal
ne, da počaka do prihoda sna
žilke. 

Varstvo otrok je organizira
no samo sedem ur. Zdi se mi, 
da bi nam materam naredili 
veliko uslugo, če bi bili otro
ci deležni varstva ves dan. S 
tem bi nas mnogo razbreme
nili. Ne razumem, kako to, da 
v novem naselju in novih blo
kih ni predviden noben pro
stor za dnevno varstvo otrok? 

Vsekakor verjamemo. Pri 
tem bi dodali še to, da so le
tos morali v otroškem vrtcu 
odkloniti mnogo otrok, torej 
je mnogo mater, ki rešujejo 
vprašanjiC otroškega varstva 
individualno, tako da jih pre
puščajo sorodnikom ali pa jih 
puščajo v stanovanjih. 

SLOVENSKE KONJICE Foto: J. Sever 

» ROSTRO J « 
POMEMBEN IZVOZNIK 

M e d več j imi gospodarskimi or
ganizacijami na območju konjiške 
občine, ki se vedno bolj uveljavlja
j o pri izvozu, zavzema podjet je 
» K o s t r o j « vedno vidnejše mesto. Z 
lanskimi tri sto mil i joni dinarjev 
izvoza j e na tret jem mestu, toda v 
kovinski industriji j e na p rvem 
mestu v občini. P o m e m b e n j e tudi 
podatek, da so v lanskem letu iz
vozi l i slabo tretj ino celotne proiz
vodnje . V glavnem so bili to stroji 
in naprave za tovarno usnja v Al
žiru, pa tudi rezervni deli za že 
pred leti zgrajeno tovarno usrvja 
v Sudanu. 

Kakšna so predvidevanja za le
tošnje leto? Z Jemenom že ima jo 
sklenjeno pogodbo za stroje in 
op remo v vrednosti za okoli 200 
mi l i jonov dinarjev. V teh dneh po
tekajo tudi razgovori med pred
stavniki naše države in Ugando ter, 

Afganistanom, po katerih naj b i 
Kos t ro j v obeh navadenih državah 
dobavil celotno o p r e m o za usnjar
ske tovarne in sicer za 500 oziro
ma za 450 mi l i jonov dinarjev. Ra
čunajo, da b o kmalu priš lo do re
alizacije in da b o podjet je na tak 
način v prihodnjih dveh letih iz
vozne količine še povečalo , če bo 
hotelo obe državi preskrbeti s po
trebnimi stroji . 

Razen teh dežel se za izdelke K o 
stroj a zanimajo tudi v nekaterih 
vzhodnih državah, kot na p r imer v 
Bolgar i j i , Madžarski , Češkoslova
ški in Vzhodni Nemč i j i . Med tem 
ko se z nekaterimi od teh dogovar
ja jo za medsebojno sodelovanje 
pri proizvodnj i usnjarskih strojev, 
pa so drugi zainteresirani za uvoz. 
Skratka, Kos t ro j ima gle,de ,izvo?a 
dokaj odprta vrata. V . L. 

I V E R I 
»Revoluc i ja j e večno mlada . . . « 
»Seveda ,« j e pristavil drugi, »saj 

j e ženskega spola, ženske pa so ta
ko večno mlade — razen m o j e že
ne . . . « 

( V odmoru obč. konference Z K ) | 

» N e vzdrž im več ,« je obupano 
ihtel s t a n o A ' a l c c v nekem konjiškem 
bloku. »Nared i l b o m samomor . . . « 

» M o j b o g , dragi mož, daj mir, ali 
pa vsaj počakaj , da v Konj icah 
zgradi jo mrl iško vežo . V kolesar
nico dvaintridcsctega bloka je da
leč, tu bi mi pa uničili stanova
nje . . . « 

»Tova r i š , kliče vas načelnik,« j e 
pritekla v občinski-bife nekaj p o 
enajsti uri neka tovarišica. 

» B o že počakal, da pop i j em ka
v o ! « 

» N u j n o j e , « j e zopet začela tova
rišica. 

»Daj te mi pros im še eno kavo, 
ker j e nujno.« 

» T v o j a mama j e hudobna,« pra
vi Milan Ivančku. 

»Zakaj ? « ' 
» K e r te, preden gre zjutraj v fa-

briko, vleče v pekarno, da te od 
tam nato snažilka popel je ob pol 
sedmih zjutraj v v r tec .« 

» T v o j a tudi.« 
»Zakaj ?« 
»Za to , ker te pusti, ko j e v to

varni samega, da se lahko pote
paš okrog blokov in ob slabem 
vremenu po kleteh ali stopniščih.« 

V K M E T I J S T V U N O T R A N J E R E Z E R V E V I Z B O L J Š A N J U ZEMLJIŠČ 

Uspela kooperacija, vendar... 
Konjiški bazen je že od nekdaj J 

imel sloves dobrih živinorejcev,^ 
sadjarjev in kmeti jcev. Kmetijska^ 
zadruga je v minulih letih vloži la 
ve l iko sredstev za ureditev sodob
nih plantažnih nasadov v Skalah,; 
Stranicah, za dvig živinoreje ini 
kmeti jske proizvodnje . ä 

Nekaj let nazaj kmetovalci nisoi 
bili zadovol jni z ž ivinorejsko poli
t iko. Rezultat tega j e bil ta, da j e 
stalež živine nihal, namesto da bii 
bil v več jem porastu. Že z uspehi 
ustaljene' goveje pasme so bile po 
umetnem osemenjevanju »skriža-
n e « , tako da so moral i z leti v.so 
plemensko čredo obnovit i . Rezul 
tati teh križanj so še danes očitni, 
saj se čreda le s težavo povečuje . 
Pri kooperacijski vzrej i gove je ži-i 
vine je kmetijska zadruga dosegla 
lepe uspehe. T i uspehi bi bili Š C ' 
večj i , če bi zadruga dobila kredi
te, s katerimi bi še uspešneje po
segala v to vrs to proizvodnje . Obi
skali smo enega izmed kmetoval-J 
cev, ki že vrs to let redi živino v ko-í 
operacij i , da bi nam povedal , ka
tera oblika kooperaci je j e za kme

tovalca najuspešnejša in kakšne 
uspehe daje kooperacijska vzreja . 

Kmetova lec A L B E R T I R Š I C iz 
Konj iške vasi že vrs to let redi v 
kooperacij i gove jo živino. Letos 

ima v hlevu štirinajst glav, ki bodo 
v kratkem lepo spitane zapustile 
njegove hleve. 

»Koope rac i j a v pravem pomenu 
besede prihaja do izraza šele v 
zadnji dobi, to j e v času, ko smo 
»kooperanti udeleženi tudi pri pre
mijah, ko zadruga skrbi za podrast 
in krmila ,« j e povedal tovariš Ir-
šič. »Pr i preskrbi s krmil i bi do; 
dal šc to, da smo lani kmetovalci 
predlagali zadrugi cenen nakup 
koruze v južnih krajih, kjer so 
imeli težave z obiranjem in vskla-
diščenjem, vendar od tega ni bi lo 
nič. Kmet i j ske rezerve so v čisto
krvni živini in v izboljšanju zem; 
Ijišč. Večina zemljišč, ki so v tej 
kotlini, pa je zamočvir jena in kis
la. Dobro bi bi lo, da bi sedaj po 
desetih letih realizirali tisti plan 
o melioraci j i spodnjega dela Ko; 
njiške vasi, s tem bi kmetovalci 
dobili velike količine kvali tetne kr
me. Tu so vel ike rezerve, ki bi se
daj po nekoliko boljših odkupnih 
cenah kmetijskih p ro izvodov še 
močneje zainteresirale kmetovalce 
za vzre jo gove je živine in prašičev.. 


